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Protokół nr 8/2024 

z VIII Sesji Rady Gminy Belsk Duży 

w dniu 28 listopada 2024 roku 

Stan Rady: 15, 14 obecnych, 1 nieobecny (wg. załączonej listy obecności) 

Spoza Rady uczestniczyli:  

1) Władysław Piątkowski – Wójt Gminy  

2) Hanna Grotek –Skarbnik Gminy 

3) Renata Ostatek – Sekretarz Gminy  

4) Maria Walewska – Żółcik – dyrektor GZOPO 

5) Marek Szewczyk – dyrektor GOSiR 

6) Marcin Pawlak – dyrektor ZGK 

7) Marlena Dudek – Kierownik Referatu Podatków i Opłat 

8) Mirosław Pańczyk – radca prawny 

9) Adam Balcerowicz –Wicestarosta 

10) Adolf Maciak – radny powiatu 

11) Agata Dąbrowska – Stowarzyszenie Orkiestra Łęczeszyce 

A także sołtysi oraz mieszkańcy.  

Pkt 1. 

Pan Zbigniew Byrski Przewodniczący Rady Gminy Belsk Duży powitał przybyłych radnych i gości, 

rozpoczął obrady VIII Sesji Rady Gminy Belsk Duży, odczytał porządek obrad.  

Pkt 2 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła jednogłośnie porządek obrad ze zmianą zaproponowaną przez Wójta 

Gminy.  

Pkt 3.  

Rada Gminy przyjęła protokół z ostatniej sesji jednogłośnie.  

Pkt 4 

Pan Adam Balcerowicz  

Poinformował, że w powiecie był przygotowywany budżet na rok 2025. W projekcie zaplanowano 

milion złotych na współpracę na drogach powiatowych z gminą Belsk. Dodał, że trwa rozliczanie 

inwestycji, głównie drogowych. W gminie Belsk udało się zrealizować dwa odcinki: ulicę 

Kozietulskiego i tzw. „dołek”. Dodał, że w wyniku oszczędności udało się wykonać drogę w 

miejscowości Kussy. Dodał, że uszkodzenie nawierzchni na ulicy Kozietulskiego będzie naprawione z 
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policy OC sprawcy. Trwały spory z ubezpieczycielem o wysokość kwoty która ma być wypłacona. 

Poinformował, że udało się uzyskać kwotę z wyceny prac tj. około 120.000 złotych.  

Poinformował, że trwają inwestycje w szpitalach: modernizacja oddziału neurologicznego oraz budowa 

bloku operacyjnego Nowym Mieście. Dodał, że został złożony wniosek na oddział geriatryczny w 

szpitalu w Nowym Mieście. Poinformował, że został złożony wniosek na termomodernizację trzech 

szkół – Zespół Szkół i Liceum w Grójcu oraz Zespół Szkół w Warce. Dodał, że ogłoszono również 

przetarg na budowę hali przy Zespole Szkół w Grójcu.  

Pan Zbigniew Byrski  

Zwrócił się z pytaniem o zebranie pobocza i wyczyszczenie rowu od Starej Wsi do Woli Starowiejskiej.  

Pan Adolf Maciak 

Poinformował, że powiat planuje także wykonanie drogi w Dąbrówce gmina Błędów, ulica Piekarska 

w gminie Goszczyn oraz odcinek drogi Gośniewice w Warce, który został zgłoszony do KPO. 

Poinformował, że dotychczasowa pani dyrektor została burmistrzem Nowego Miasta i został 

zatrudniony nowy dyrektor, który poinformował że szpital ma zobowiązania wymagalne na kwotę 6 

milionów. Poinformował, również że Ministerstwo Zdrowia planuje zamknięcie oddziału położniczego 

ze względu na nisko liczbę porodów.  

Pan Adam Balcerowicz 

Wyjaśnił, że wszystkie szpitale powiatowe w kraju są w trudnej sytuacji. Dodał, że są zdublowane 

oddziały w szpitalu w Grójcu i Nowym Mieście. Powiedział, że ani zarząd szpitala ani zarząd powiatu 

nie planują likwidacji oddziału położniczego. Dodał, że będzie potrzeba restrukturyzacji.  

Pkt 5. 

Pan Władysław Piątkowski  

Wyjaśnił, że radni nie mieli i nie mają wpływu na decyzje dotyczące gospodarowania mieniem. 

Poinformował, że Orkiestra otrzymała za darmo miejsce w Świetlicy w Starej Wsi. Dodał, że w związku 

z informacjami o uciążliwości orkiestry w tym miejscu rozpoczął poszukiwania w celu rozwiązania 

problemu. Dodał, że nie widzi możliwości aby orkiestra była w Urzędzie na górze.  

Pani Agata Dąbrowska  

Podziękowała za wypowiedź. Powiedziała, że Świetlica w Starej Wsi była rozwiązaniem doraźnym, 

wspaniałym na tamten moment, ponieważ było ciepło i mogli grać. Wyraziła podziękowanie za 

współpracę.  

Pan Zbigniew Byrski  
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Powiedział, że umowę mają na świetlicę do marca, może do tego czasu znajdzie się rozwiązanie. 

Zaproponował możliwość rozmowy w tej sprawie. 

Pan Władysław Piątkowski  

Powiedział, że rozmowa dotyczyła lewej części poddasza a część prawa została zrobiona na potrzeby 

urzędu. Zapytał jak miałaby wyglądać „próba” korzystania z pomieszczeń w urzędzie? 

Pani Agata Dąbrowska 

Odpowiedziała, że przyszła po wygraniu programu telewizyjnego z konkretną propozycją, że chciałaby 

pieniądze z wygranej przeznaczyć na remont budynku lub pustostanu na cele Sali prób dla orkiestry.  

Pan Zbigniew  Jakubczak 

Powiedział, że sam gra w orkiestrze od dziecka. Podkreślił, że nie jest przeciwny orkiestrze. Dodał, że 

grali w różnych pomieszczeniach i uważa, że Urząd to nie miejsce dla orkiestry, ponieważ to nie jest 

Dom Kultury.  

Pkt 6. 

Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym – Uchwała Nr 

VIII/47/2024 

Pkt 7.  

Pan Radosław Szewczyk odczytał projekt uchwały. 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym – Uchwała Nr 

VIII/48/2024  

Pkt 8 

Pani Mariola Konarska odczytała projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym– Uchwała Nr 

VII/38/2024  

Pkt 9 

Pan Radosław Szewczyk odczytał projekt uchwały. 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym – Uchwała Nr 

VII/40/2024  

Pkt 10. 
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Pan Zbigniew Byrski odczytał komunikat Prezesa GUS dotyczący podatku rolnego - średnia cena skupu 

żyta wyniosła 86,34 zł. Czyli stawka podatku dla gospodarstwa powyżej 1ha wynosi 86,34 x2,5q = 

215,85 złotych. Dla gospodarstwa poniżej 1ha wynosi 86,34 x5q = 431,70 zł. 

 Pan Zbigniew Byrski odczytał komunikat Prezesa GUS dotyczący podatku leśnego - średnia cena skupu 

drewna wyniosła 277,35 zł za 1m3. Stawka podatku wyniesie 277,35x0,22= 61,0170 zł 

Pkt 11. 

Pan Grzegorz Rychwicki  

Powiedział, że mieszkańcom Starej Wsi przeszkadza Orkiestra Łęczeszyce. Dodał, że w styczniu będzie 

zebranie wiejskie, na które zaprosił pana Wójta i dodał, że mieszkańcy się wypowiedzą czy orkiestra im 

przeszkadza czy nie.  

Pan Władysław Piątkowski  

Odpowiedział, że orkiestra w świetlicy w Starej Wsi nie przeszkadza. 

Pan Jarosław Woźniak 

Zwrócił się z pytaniem, czy odbyły się rozmowy z Ferrero w sprawie rozbudowy oczyszczalni ścieków? 

Zapytał czy może przedstawić informacje po tych rozmowach? 

Pan Władysław Piątkowski  

Odpowiedział, że rozmowy były planowane ale nie było spotkania.  

Pan Jarosław Woźniak  

Zapytał czy odbył się już odbiór inwestycji parku w Oczesałach? Jakie są pomysły na korzystanie z tej 

przestrzeni oraz jaki jest sposób finansowania tego parku w latach następnych? 

Pan Władysław Piątkowski  

Odpowiedział, że odbiory dobiegają końca. W ramach umowy wykonawca jeszcze przez rok, będzie 

wykonywał część rzeczy. Sprawy związane z koszeniem, sprzątaniem czy dozór to zadania po stronie 

gminy i jest plan dać to Zakładowi Gospodarki Komunalnej. Dodał, że są wstępne koszty na przyszły 

rok wyliczone przez ZGK. Dodał, że jest to park zabytkowy o charakterze ogólnodostępnym. 

Pan Paweł Lepa 

Zwrócił się z pytaniem, na jakim etapie są inwestycje z Budżetu Obywatelskiego Mazowsza, tj. 

doświetlenie przejść oraz zagospodarowanie działki nr 25. Zapytał dlaczego te inwestycje są nie 

dokończone? 

Pan Władysław Piątkowski  
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Odpowiedział, że skieruje pytanie do właściciela gruntów – dyrektora MZDW. Dodał, że sprawa utknęła 

w PGE w Grójcu. Dodał, że zostały przyjęte dokumenty na budowę chodnika Stara Wieś – Osiedle 

Południe. Wyjaśnił, że wystąpił aby zostało to ujęte w przyszłorocznych inwestycjach.  

Pan Zbigniew Jakubczak  

Poprosił o wysyłanie sms z powiadomieniem o sesji, ponieważ zawiadomienia listowne nie zawsze 

docierają na czas. 

Pan Władysław Piątkowski  

Dodał, w sprawie parku w Oczesałach, że park będzie otwarty dla mieszkańców, dla gości z innych 

gmin. Poinformował, że rozmawiał w burmistrzem Grójca w sprawie chodnika z Kępiny do Lewiczyna. 

Dodał, że w związku że park jest zabytkowy to jest objęty ochroną konserwatora i konserwator nałożył 

wymagania dotyczące dbania o ten park. Dodał, że na razie chcą zabezpieczyć bezpieczeństwo w tym 

parku i żeby pierwszego dnia nie rozkradli.  

Pan Paweł Lepa 

Wrócił do tematu działki nr 25 w centrum Belska. Powiedział, że na poprzedniej sesji Wójt wspomniał, 

że jest możliwość odzyskania tej działki i że są prowadzone negocjacje w tej sprawie.  

Pan Władysław Piątkowski  

Odpowiedział, że w 2013 roku rada przekazała działkę pod budowę ronda na rzecz MZDW. Dodał, że 

nie było czasu na dzielenie działek. Wyjaśnił, że jeżeli oddadzą nam działkę to nie będzie już podlegała 

pod realizacje BOM-u.  

Pan Paweł Lepa  

Dodał, że pisał pisma w tej sprawie oraz był na spotkaniu w MZDW i że jest chęć rozmowy w celu 

powrotu gruntów do gminy. Zapytał, że skoro nie jesteśmy właścicielem gruntu to z jakiego tytułu 

pobierana jest opłata na tym placu od osób handlujących? 

Pan Władysław Piątkowski  

Wyjaśnił, że opłata dotyczy osób handlujących na terenie gminy – na chodniku, na ulicy – wówczas 

pobiera się opłatę targową.  

Pan Krzysztof Witczak  

Zwrócił się z prośbą o poprawienie znaków na wysokości lasu, ponieważ stoi znak Łęczeszyce a to jest 

miejscowość Skowronki. Dodał, że był znak Skowronki ale został zdjęty i zamieniony.  

Pan Władysław Piątkowski  
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Odpowiedział, że podobna sytuacja była ze znakiem miejscowości Dobryszew i Odrzywołek. 

Pan Jarosław Katana 

Wyjaśnił, że przyszedł w sprawie drogi nad stawem w miejscowości Anielin. Wyjaśnił, że drogę 

zniszczono podczas budowy kanalizacji, ponieważ nie zgodzili się aby to szło terenem zielonym. Dodał, 

że po tej drodze jeździ autobus szkolny.  

Pan Władysław Piątkowski  

Opowiedział, że Zakład Gospodarki Komunalnej płaci 37 tysięcy złotych rocznie za zajecie pasa 

drogowego drogi powiatowej, bo mieszkańcy nie zgodzili się, żeby kanalizacja szła w ich działkach. 12 

tysięcy złotych kosztuje prąd za przepompownie. Dodatkowo gmina spłaca pożyczkę. Przypomniał, że 

dwa lata przed kanalizacją była wykonana droga gminna, którą trzeba było zrywać żeby zrobić 

kanalizację. Dodał, że są podejmowane działania w celu wykonania drogi.  

Pkt 12. 

Pan Zbigniew Byrski stwierdził wyczerpanie porządku obrad. Podziękował wszystkim za przybycie 

i zakończył obrady VIII Sesji Rady Gminy.  

Sesja trwała od godziny 10.20 do godziny 12.50   

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący Rady Gminy 

Zbigniew Byrski 


